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81 Mötets öppnande 

John-Erik Jansson hälsar deltagarna välkomna och förklarar sammanträdet öppnat. 

82 Val av justerare 

Beslut 
Hans-Erik Berg utses att tillsammans med ordföranden justera protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Av § 9 pensionärsrådets reglemente framgår att protokoll ska föras vid rådets 

sammanträden och att protokollet ska justeras av en av de närvarande ledamöterna. 

Utdragsbestyrkande Justerandes sign Aes 
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2024-02-19 

83 Godkännande av dagordning 

Beslut 
Pensionärsrådet godkänner dagordningen för dagens sammanträde. 

84 Senaste mötesprotokoll 

Beslut 
Pensionärsrådet beslutar att lägga protokollet från 4 december 2023 till handlingarna. 

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 
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85 Information - Kommunpolisen 
Stefan Zäll, kommunpolis LPO Hälsingland informerar vid dagens sammanträde. 

Stefan säger =Just nu är det ganska lugnt, om man törs säga det=. Orsaken till det kan 
vara att det bubblar under ytan, många som är inlåsta och man har koll på 
ungdomskriminaliteten. Kamerorna som satts upp i centrum fångar upp mycket, 
vilket är väldigt bra. Sen har det varit lite stökigt i perioder på resecentrum med att 
det bor en del hemlösa där. Polisen jobbar aktivt med frågan tillsammans med 
kommunen och fastighetsägare. 

Det har varit en PDV-övning på Staffangymnasiet. PDV står för =Pågående dödligt 
våld i publik miljö=. Sammanlagt deltog 12 poliser, räddningstjänst och ambulans. 
Man testade två olika scenarion: 

1. Flertalet gärningsmän tar sig in på skolan och attackerar elev 
2. En gärningsman skjuter flera personer i skolan och händelsen pågår när 

polisen anländer. 

Stefan redovisar brottsstatistik för perioden 2023-12-014 2024-01-31 där målsägaren 
är äldre än 65 år: 

e 24 bedrägeribrott, framförallt telefonsamtal och sms från Elgiganten, polisen, 
Svea inkasso mfl. 

e 33 tillgreppsbrott, inbrott i källare, vind, fritidshus och bostad. 

3 våldsbrott 

e 2skadegérelsebrott 

Inkommer synpunkter från pensionärsrådet om att det är många uppbrutna förråd, 
rädsla att någon bor i förråden samt om det verkligen är lägenhets-innehavaren som 
bor i lägenheterna. Ann-Berit Botngard fran Faxeholmen berättar att dom har avtal 
med Securitas som patrullerar bostadsområdena regelbundet. 

Justerandes sign. 
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86 Information från Faxeholmen 
Ann-Berit Botngard informerar vid dagens sammantrade. 

Snöröjning och sandning är ett stort diskussionsamne och Faxeholmen är tacksam för 
att folk ar engagerade och ringer in. Söderhamns kuriren var pa plats förra veckan för 
att göra ett stort reportage om snéréjningen. Ann-Berit påtalar att hon inte vill att 
man skriver elaka kommentarer pa sociala medier. Battre kontakta Faxeholmen direkt 
vid klagomal. 

Det ar första vintern som Faxeholmen har fullt ansvar för snöröjning och sandning i 
kommunen. Eftersom Faxeholmen är en offentlig verksamhet så måste de hålla sig till 
Lagen om offentlig upphandling. De har idag 1 st avtal med entreprenörer med ca 30 
maskiner. Men det är totalt 25 mil väg samt 50 bostadsområden som måste skötas om. 
Entreprenörerna har beredskap från november till april. Under november 4 december 
2023 var det omöjligt att hinna hålla helt fritt, då det snöade i 20 dagar. Den största 
utmaningen den här vintern har varit temperaturskillnaderna. Det tar ca 10 timmar 
att köra en snörunda och det nya regelverket med dygnsvila på 11 timmar ställer till 
problem när det kommer mycket snö. 

Det inkommer synpunkter från pensionärsrådet att man ska skicka ut arbetslösa att 
skotta snö. Man ser aldrig någon som skottar för hand. 
Ann-Berit berättar att alla busshållplatser och entréer skottas för hand. 

Det har också inkommit synpunkter gällande fallande trädgrenar i våra parker. Ann- 
Berit berättar att de har personal som ronderar parkerna regelbundet för att se till att 
det hålls rent. De ska också kolla träden. När Faxeholmen tog över ansvaret för 
skötseln av parkerna, så fanns en lista på ca 30 så kallade riskträd som man ej 
åtgärdat. 

Ann-Berit avslutar med att säga, Ring oss, hör av er eller besök oss. Både på 
kommunens hemsida och på Faxeholmens sida finns kontaktuppgifter samt ett 
anmälningsformulär. 

Justerandes sign. 
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Utdragsbestyrkande 
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87 Information - Riktlinjer för privata utförare 

Beslut 
Pensionärsrådet har inga synpunkter på programmet. 

Sammanfattning av ärendet 
Handlingarna från KS sammanträdet 2024-01-09 är utskickade till samtliga i 

pensionärsrådet i god tid innan dagens sammanträde. 

Jessica Stenberg, kvalitetsutvecklare informerar vid dagens sammanträde. 

Bakgrunden är att Kommunfullmäktige ska enligt 5 kap 3 § kommunallagen 

(KL 2017:725) för varje mandatperiod anta ett program med mål och riktlinjer för 

sådana kommunala angelägenheter som utförs av privata utförare. 

Programmet ska gälla en mandatperiod och lämpligen revideras i samband med mål 

och budget för period närmast efter riksdagsvalet. Det saknas nu ett gällande 

program. Senaste upprättade gällde perioden 2016 4 2020. 

Syftet med programmet: 

e Förbättra uppföljning och kontroll av privata utförare. 

e Oka insyn av privata utförares verksamhet, säkra leveranser, upptäcka 

avvikelser. 

e Starka den kommunala beställarrollen och vara underlag för 

utvecklingsarbete. 

e Skapa ett strategiskt förhållningssätt med enhetlig struktur och förbättrad 

styrning. 

e Säkerställa att återkoppling sker till brukare och allmänhet. 

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande
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88 Information - Äldrevänlig kommun 
Rakel Sundin informerar vid dagens sammanträde. 

Rakel inleder med ett tack till alla som hjälpt till att sprida informationen om enkäten. 

Det har kommit in 268 st svar. Detta ger en svarsfrekvens på 3,7% da det finns ca 

5:700 pensionärer i Söderhamns kommun. Av enkätsvaren är 62% fran ytteromradena 

och 38% från centrala stan. De flesta som svarat är i åldern 65 4 79 år. 

Några exempel på fritextsvar i enkäten: 

e Trygghetsboende 

e Méjligheter for måltidsgemenskap och samvaro 

e Välskött och trivsam utemiljö 

e Fler sittplatser, bättre belysning 

e Snöröjning och sandning 

Områden att jobba vidare med: 

e Samhillsstéd med hälso- och sjukvårdstjänster 

e Miljö utomhus och i byggnader 

e Kollektivtrafik och transporter 

e Respekt och social integration 

e Boende och bostäder 

e Medborgardeltagande och sysselsättning 

e Social delaktighet 

e Kommunikation och information 

Hur går vi vidare: 

e Dialogméten? 

Förslag att använda befintliga träffar i pensionärsföreningarna. 

e Vill KPR vara engagerade framåt? 

Mycket och gärna. 

e Ar=&ldervanlig= bättre än =äldrevänlig= som begrepp? 

Frågan diskuteras vidare och lyfts i kommunens styrgrupp. 

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 
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89 Information - EU-valet 

Maria Svensson, ordförande i Valnämnden informerar vid dagens sammanträde. 

Förtidsröstningen börjar den 22/5 och valdagen är den 9/6. Förmodligen blir det också 
en folkomröstning gällande vindkraften i samband med EU-valet. Det beslutas på 
Kommunfullmäktige på måndag den 26/2. 

Det brukar vara ett lågt röstdeltagande vid EU-val. I landet ca 5596 och 48,6% i 
Söderhamn vid förra EU-valet. Maria hoppas att det kommer att bli kampanjer från 
politiken och EU om betydelsen att rösta. Ca 6096 av EU besluten påverkar Sverige och 
oss svenskar. 

Det behövs frivilliga röstmottagare. Vid riksdagsvalet 2022 hade vi ca 130 
röstmottagare och i dagsläget är det 120 st som anmält sitt intresse. Maria vill att vi 
ska försöka få folk att förtidsrösta mer för att undvika köer på valdagen. Valnämnden 
har tagit del av kritiken som kom efter förra valet och gjort en del förändringar till i år, 
bland annat bytt ut en del lokaler samt kommer att ändra vallokalernas utformning så 
fler kan rösta. 

Pensionärsrådet har funderingar gällande hur de äldre kan få hjälp att rösta och om 
man inte kan ta sig till en vallokal. Maria berättare att det kommer att bli ett utökat 
samarbete med Sektor välfärd för att få ut information till boendena. Personalen ska 
kunna hjälpa till med ombudsröstning. Sen kommer det att finnas fler ambulerande 
röstmottagare som kan åka hem till de äldre som inte kan ta sig till vallokalen. 

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande
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810 Information från kommunstyrelsen 
John-Erik Jansson informerar vid dagens sammanträde. 

John-Erik ber att få återkomma med mer information nästa gång. Ekonomin är 

fortfarande det största bekymret. Årsbokslutet för 2023 är snart klart. Resultatet 

kommer att bli lite bättre än prognosen, men fortfarande ett stort underskott. 

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande 
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§ 11 Information från välfärdsnämnden 
Anders Ramstrand, ordförande i välfärdsnämnden informerar vid dagens 
sammanträde. 

När det gäller ekonomi så var prognosen ett underskott på ca 21 miljoner. Resultatet 

blev knappt -13 i bokslutet. En stor eloge till enhetscheferna som jobbat stenhårt för 

att hålla budgeten. 

Det kommer att bli en föreningsträff den 12 mars på CFL, kl. 18.00 som arrangeras av 

Sektor välfärd och RF SISU. Temat är: 

=Äldre personer vill vara aktiva - många föreningar arrangerar aktiviteter som passar för 

äldre. Vilket vinn vinn-läge - för föreningar och ur ett hälsoperspektiv för kommunens 

medborgare!= 

Pensionärsrådet har efterfrågat information om korttidsvården. Beslut är tagit i 

Välfärdsnämnden om att platserna på Kastanjen ska omstruktureras. Totalt 47 platser 

varav 20 korttidsboenden. Det finns idag totalt 30 platser för korttidsvård i 

Söderhamn. Bollnäs kommun har endast 16 platser. Hur ska korttidsvården se ut 
framåt? Verksamheten inom Sektor välfärd har fått i uppdrag av nämnden att utreda 

behovet av platser och vad det är för typ av boenden som behövs. Man vet redan idag 

att personer bor för länge på ett korttidsboende för det inte finns några andra platser. 

Färre boendeplatser gör att allt fler bor kvar i hemmet och då ökar behovet av 

korttidsplatser. Sen behövs det gruppboendeplatser för dementa. 

Justerandes sign. 
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§ 12 Frågor från föreningarnas beredningsgrupp 
Vid pensionärsrådets förberedande möte har följande punkter lämnats in och 

besvarats enligt nedan. 

1. Ihurmånga kommuner har det hittats det cancerframkallande ämnet PFAS i 

dricksvattnet, hur är läget i Söderhamns kommun? 

SVAR: John-Erik berättar att PFAS är ett samlingsnamn för organiska ämnen 

som även innehåller flor. Detta finns bland annat i brandskum. Man vet att 

detta förekommer inom gamla F15:s område, vilket kan ligga bakom spridningen 

till vattenreservoaren i Ålsjön. Gränsvärdet i dricksvatten har sänkts till 4 

nanogram per liter och vid pumpstationen i Ålsjön har man tidvis uppmätt 

högre värden. Idag sker en uppblandning av vattnet från Ålsjöns vattenverk med 

vatten som kommer från Kinsta vattenverk, där det inte finns förekomst av PFAS. 

Därmed blir det uppblandade vattnet som går till användarna alltid av godkänd 

kvalité. Man jobbar med olika lösningar för rening av vattnet men också för att 

säkerställa tillgången till friskt vatten att blanda in. Eftersom PFAS upptäckts i 

sjön Ålsjön så ska man inte äta fisk därifrån och även övrigt djurliv runt sjön kan 

påverkas. Försvarsmakten arbetar med inventering och utreder åtgärder inom 

gamla flottiljområdet. 

2. Korttidsvarden i framtiden? 

SVAR: Se Anders Ramstrands svar i § 11. 

3. Ljusne inomhusbadets framtid? 

SVAR: Då ingen representant är med från Sektor samhällsservice vid dagens möte 

så skjuts denna fråga till nästa gång. John-Erik berättar att man jobbar på och 

hoppas att badet ska kunna fortsätta i föreningsdrift. 

4. Hur planeras arbetet med EU valet i vår kommun? 

SVAR: Se Maria Svenssons svar i § 9. 

5. Apropå =Äldrevänlig kommun= och snöröjning 
SVAR: Se Ann-Berit Botngårds svar i § 6. 

6. Gurkparken och kommunens samarbete med dess framtida nyttjare? 

SVAR: Då ingen representant är med från Sektor samhällsservice vid dagens möte 

så skjuts denna fråga till nästa gång. 

7. Rapport fran Rakel Sundins arbete? 

SVAR: Se Rakel Sundins svar i $ 8. 

8. Riktlinjer för privat verksamhet av kommunens ansvarsområde? 

SVAR: Se Jessica Stenbergs svar i § 7. 

Utdragsbestyrkande Justerandes sign. aA ae 4 
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2024-02-19 

§ 13 Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 

814 Avslutning 
Ordförande John-Erik Jansson tackar för visat intresse och förklarar mötet avslutat. 

Nästa möte blir den 20 maj 2024 

Utdragsbestyrkande Justerandes sign.


